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ПРЕГЛЕД НА ПЕЧАТА – 21 декември 2009 г. 
 
 

Медия: ДНЕВНИК 

Заглавие:  "Прозрачност без граници": Съобщаващите за корупция се приемат като предатели 

Държавата също не ги защитава достатъчно 

 Лед и наводнения парализираха странатаКметът Фандъкова: Обстановката ще е тежка и 

зимна 

 Кризата е оскъпила трудаСъкратеното работно време също повишава разходите на 

работодателите, установи статистиката 

 Кабинетът застана зад проекта за пенсионни мултифондовеСоциалното министерство ще 

използва законопроекта на предишния кабинет 

 АП отново търси консултант на "Булгартабак"Ведомството се нуждае от международна 

инвестиционна банка с опит в продажбите 

 CME не изключва сливане или продажба на бизнеса си в България Собственикът на Pro.bg и 

Ring.bg е загубил 70 млн. долара от бизнеса си в България и Русия 

 Приходите на застрахователите продължават да намаляват Изплатените обезщетения се 

увеличават 

 "Петрол" ще отдели имотите си в специално дружество на борсата Ръководството очаква 

увеличаване на печалбата, по-лесно банково финансиране и данъчни облекчения 

 Емил Атанасов: Системата бонус-малус ще може да се приложи от догодина Предвиждаме 

дневни такси за шофьорите без "Гражданска отговорност", казва зам.-председателят на 

Комисията за финансов надзор 

 

Медия: СЕГА 

Заглавие:  Ръст на обезщетенията за лошо правосъдие през 2009 г. Никой не анализира 

какви са причините за увеличаването на негативните резултати в 

правораздаването 

 Борисов е против новините на турски и против референдума "Атака" поиска 

обществено допитване и за АЕЦ "Белене" 

 МВР продължи серията от удари и през уикенда Бившият шеф на РПУ Бяла 

Слатина е арестуван за участие в банда за обири 

 Заварчици и техници най-търсени в кризата Готвят се облекчения за фирми, 

които разкриват "зелени" работни места 

 Втората пенсия ще носи едва 100 леваКризата стопила с 600 милиона парите 

за старини в частните фондове 

 GSM апаратите водят класацията по жалби2500 купувачи на печки, 

телевизори и телефони се оплакали за година в Комисията за потребителите 

 Магистратите не бива да общуват с хора със спорна репутация Имаше случай 

на съдии, спрени от патрул за превишена скорост, на които не са издадени 

актове. Имената им бяха публично обявени и имаше дисциплинарно 

наказание, разказва американският прокурор Гордън Янг 
 

Медия: СТАНДАРТ 

Заглавие:  Минават митница само на компютър Проверяват по-често камионите на подозрителни 

дружества 

 Летим за 60 евро от София до БерлинАвиокомпанията на Путин пуска самолети до Пловдив 

 За часове обърнахме мача срещу снега Няма да платим на фирмите, които се провалиха с 

чистенето, казва Йорданка Фандъкова 
 

Медия: МОНИТОР 

Заглавие:  "Професор" скара ВУЗ и БАН Вучков e проф. само за благозвучие. Хабилитация липсва и при 

министър 

 Пускат 26 нови клинични пътеки От март болниците ще могат да работят по тях 

http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/20/833415_prozrachnost_bez_granici_suobshtavashtite_za_korupciia/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/20/833451_led_i_navodneniia_paraliziraha_stranata/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/20/833419_krizata_e_oskupila_truda/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/20/833446_kabinetut_zastana_zad_proekta_za_pensionni_multifondove/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/20/833448_ap_otnovo_tursi_konsultant_na_bulgartabak/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/20/833324_cme_ne_izkljuchva_slivane_ili_prodajba_na_biznesa_si_v/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/20/833394_prihodite_na_zastrahovatelite_produljavat_da_namaliavat/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/20/833406_petrol_shte_otdeli_imotite_si_v_specialno_drujestvo_na/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/20/833425_emil_atanasov_zamestnik-predsedatel_na_komisiiata_za/
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=16&id=0000101
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=2&id=0000301
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=2&id=0000401
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=2&id=0000601
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=3&id=0000701
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=3&id=0000801
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4626&sectionid=5&id=0001201
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-12-21&article=306779
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-12-21&article=306784
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-12-21&article=306741
http://www.monitor.bg/article?id=226030
http://www.monitor.bg/article?id=226045
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 Сменяме борда с еврото Борисов категоричен за екооценката на "Бургас-Александруполис" 

 Търгове бавят разширенията на препълнени сметища  Правителството отпуска 10 млн. лв. за 

строеж на нови клетки 

 Акад. Никола Съботинов: Европа иска да назначаваме, а не да съкращаваме учени  Не може 

научните работници да са със звание "изследовател", казва председателят на БАН 
 

Медия: ТРУД 

Заглавие:  БСП хока властта, била авторитарна Спадащото доверие към ГЕРБ пък не 

водело до ръст за социалистите 
 

Медия: 24 ЧАСА 

Заглавие:  Отварят парка на Военна академия Решението е взето по принцип, най-вероятно бариерата ще 

бъде вдигната в началото на идната година 

 

Медия: КАПИТАЛ 

Заглавие:  Нисковъглеродно предизвикателство Независимо от решенията в Копенхаген, България 

трябва да инвестира в по-чиста икономика 

 Има ли пилот на летището "Враждебна" може да е по-дружелюбно място и за пътници, и за 

бизнес 

 По-скъпият път на горивотоМерки за борба със сивия сектор могат да вдигнат цената на 

бензина 

 Консултирай товаПетият опит за приватизация на "Булгартабак" започва 
 

 

ЗА БСК: 
Медия: КЛАСА 

Заглавие:  Стр.2:  1 отработен час е поскъпнал за работодателя с 11% 
Бизнесът очаква повече от 90 000 съкратени догодина 

За третото тримесечие на 2009 г. общите разходи на работодателите за един отработен час нарастват с 

11% спрямо същия период година по-рано, сочат предварителните данни на НСИ. 8,2% е 

увеличението в индустрията, 9,6% - при услугите, 29,3% - в строителството. Най-нисък – с по 2,4%, е 

ръстът в секторите "Добивна промишленост" и "Финансови и застрахователни дейности". В състава 

на общите разходи за труд разходите за възнаграждения за един отработен час се увеличават с 13% 

спрямо трето тримесечие на 2008 г. Изменението варира от -3,1% за "Професионални дейности и 

научни изследвания" до 31,3% за сектор "Строителство". В условията на криза се вижда, че заплатите 

растат, но за съжаление това става за сметка на освобождаване на нискоквалифицирана работна ръка, 

коментира за „Класа“ Камен Колев, заместник- председател на БСК. По думите му 1500 фирми са 

фалирали заради кризата, но вече и по-големите компании освобождават неквалифицирана и евтина 

работна ръка, така средната заплата за страната и за отделните сектори се увеличава. В същото време 

възнаграждението на заетите не е нараснало. И догодина дори след очевидните признаци за излизане 

от кризата проблем ще бъде безработицата, защото ще се увеличи броят на съкратените, прогнозира 

Камен Колев. Въпреки че в САЩ, Япония и ЕС има признаци за съживяване. През тази година 120 

000 души са загубили работа у нас, през следващата безработицата ще достигне 10 – 11%, което 

означава още между 90 000 и 100 000 души на борсата, прогнозира експертът. До момента най-силно 

са пострадали строителството, шивашката промишленост, въобще експортно ориентираните отрасли. 

Догодина ще бъдат засегнати всички браншове. Мерките, които целяха задържане на персонала, са 

изчерпани, няма решително подобрение на поръчките и в крайна сметка работодателите ще бъдат 

принудени да започнат следващи съкращения, обобщи Колев. С по-малко персонал се произвежда 

същата продукция и оттам се увеличават почасовите разходи за труд. Освен това възможностите за 

работа на непълен работен ден се изчерпиха през първата половина на годината и фирмите започнаха 

да оптимизират персонала. На практика продажбите през третото тримесечие се извършваха с по-

малко персонал, обясни Васил Велев, председател на Асоциацията на индустриалния капитал в 

България. Според него тези, които първи са влезли в кризата, вече започват да излизат от нея. В 

началото ще изплува индустрията и най-вече експортно ориентираните отрасли, а едва след тях и 

секторът на услугите. Безработицата обаче ще надхвърли 10%, което означава между 80 000 и 90 000 

нови съкратени. Междувременно от Агенцията по заетостта съобщиха, че през ноември безработицата 

в страната е достигнала 8,66%, което е с 0,43- процентни пункта повече, отколкото през октомври, и с 

2,81- процентни пункта над равнището за ноември 2008 г. Безработицата продължава да е под средния 

показател за страната в 7 области, например в София е 2,73%, в Бургас е 5,97%, в Габрово е 6,42%, а 

във Варна е 6,87%. 

 Стр.3: Пресконференция на Българската стопанска камара (БСК) на тема "2009 г. през погледа на 

бизнеса". На събитието ще бъдат представени резултатите от петото поред анкетно проучване 

сред членовете на БСК -11,00 ч., ул. "Алабин" 16-20. 

http://www.monitor.bg/article?id=226049
http://www.monitor.bg/article?id=226054
http://www.monitor.bg/article?id=226076
http://www.trud.bg/Article.asp?ArticleId=320582
http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=320386
http://www.capital.bg/show.php?storyid=832639
http://www.capital.bg/show.php?storyid=832448
http://www.capital.bg/show.php?storyid=832650
http://www.capital.bg/show.php?storyid=832774
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Медия: СТРОИТЕЛСТВО ГРАДЪТ – СТР.2 

Заглавие: Изпращаме всички оценки за съответствие на оперативните програми до Коледа   
Първата оценка за съответствие вече е изпратена на Европейската комисия (ЕК).  

„Ние сме първото министерство, което пое големия риск да изпрати оценката за съответствие по 

оперативна програма „Регионално развитие" на ЕК и се надяваме след месец и половина-два да имаме 

и голямата новина, че нашето министерство ще получи положителна оценка от Бюксел", заяви 

министърът на регионалното развитие и благоустройството Росен Плевнелиев по време на 

конференция, на която беше представен напредъка по изпълнението на оперативна програма 

„Регионално развитие". Всъщност страната ни вече разполага с всички предпоставки за изпращане на 

оценките за съответствие и по останалите оперативни програми. Те са връщани два пъти със 

забележки от Европейската комисия, свързани основно с Информационната система за управление и 

наблюдение на средствата от Структурните инструменти на Европейския съюз (ИСУН). Това ни 

превръща в единствената страна член с повече от един „поправителен" по отношение на оценките и 

единствената, която към момента все още няма одобрени финансови системи за управление и контрол 

на оперативните програми. Забавянето предизвика проблеми с междинните плащания, които са около 

80% от средствата по оперативните програми. Потърпевши от сериозното забавяне са 

бенефициентите, като на места изпълнителите вече завеждат дела срещу общините, които не са в 

състояние да изплащат задълженията си по проектите, заяви Гинка Чавдарова, изпълнителен директор 

на Националното сдружение на общините. Това стана ясно по време на заседанията на Комисията по 

европейските въпроси и контрол на европейските фондове към Народното събрание. Ръководителят 

на секретариата в Съвета за управление на средствата от Европейския съюз Юлиана Николова 

съобщи, че в началото на месеца е проведена успешна мониторингова комисия, чиято цел е била да се 

отчете напредъкът по констатациите във върнатите оценки. Направена е и оценка на подобренията и 

изпълнението на ИСУН. Добрата новина е, че вече са отстранени блокиращите елементи в оценките 

за съвместимост. „Стартира представянето на проектодокладите за оценките за съответствие на 

управляващите органи на всички оперативни програми, които през следващите дни ще имат 

възможност да се запознаят с тях. В случай на готовност оценките за съответствие ще могат да бъдат 

изпращани в Европейската комисия", заяви Николова. За да се стигне до мониторинговите мисии, е 

било необходимо въвеждане на всички проекти и проектни предложения в системата ИСУН, а 

разходите по тях - сертифицирани със счетоводната система на Министерството на финансите. Това е 

и една от основните причини за блокиране на плащанията по проектите през месеците октомври и 

ноември, призна още Юлиана Николова. „Трябваше да се въведе информацията със задна дата. Оказа 

се, че всеки управляващ орган през годините е вземал решения как да постъпва в определена ситуация 

- подавани са сертификати и поредни номера на документите, което наложи по-дълъг период на 

обработване на информацията", заяви Силвия Инджова, директор дирекция „Национален фонд" към 

Министерството на финансите. Тя допълни, че са били удовлетворени всички искания на 

управляващите органи на оперативните програми, постъпили до 2 декември, за плащания на стойност 

304 млн. лева, като част от тях са за общински проекти. Няма реално спиране на плащания по 

оперативните програми и по предприсъединителните инструменти, с изключение на програма ФАР, 

каза още тя. Нямаме средства от Европейската комисия, допълни Инджова и призна, че диалогът 

коренно се е променил и се настоява за приоритетизане на исканията за плащанията, които са на обща 

стойност 64 млн. евро. Банките отказват да финансират договори по „Конкурентоспособност". Един 

от основните проблеми е, че банките отказват да финансират договори по оперативна програма 

„Конкурентоспособност", каза заместник-председателят на Българската стопанска камара Камен 

Колев. Според него причината е, че няма плащания по проектите. „В момента е криза и печалбите и 

оборотите на фирмите, включително и на спечелилите обществени поръчки, са паднали драстично", 

заяви още Колев. Той е на мнение, че е крайно време да заработи инициативата ДЖЕРЪМИ. Нейната 

цел е изграждане на рискови и гаранционни фондове, които да улесняват достъпа до финансиране. 

 

Медия: СТРОИТЕЛСТВО ИМОТИ – СТР.3 

Заглавие: Общата задлъжнялост на фирмите ще достигне 200 милиарда лева   
Продължава значителният спад на икономиката  

Задълженията на предприятията от нефинансовия сектор на икономиката продължават да растат 

драстично. Това показва годишно изследване на Българската стопанска камара (БСК). Към 1 януари 

2009 г. задълженията са достигнали 160 млрд. лв., което е с 38.3 млрд. лева, или 31.5% повече спрямо 

края на 2007 г. В сравнение със средногодишното нарастване на задълженията през 2004-2007 г. (16.6 

млрд. лв.) увеличението е 2 пъти по-голямо. Към края на 2009 г. общата задлъжнялост на фирмите 

(към доставчици, банки, данъчни и осигурителни задължения, персонал и др.) ще бъде между 195 

млрд. и 210 млрд. лв., прогнозира председателят на БСК Божидар Данев. Данните сочат, че в края на 

2008 г. задълженията са били най-големи в търговията - 37.6 млрд. лева, строителството - 21.6 млрд. 

лева, и операциите с недвижими имоти -19.3 млрд. лева. Междуфирмената задлъжнялост през 2008 г. 

се е увеличила значително и е стигнала до почти 90 млрд. лв. Според камарата това, че много 

предприятия не разполагат със средства, за да погасяват взаимните си задължения, е възродило 

позабравената тенденция разплащанията между фирмите да се осъществяват на бартерна основа. От 

БСК обърнаха внимание на факта, че държавата продължава да е основен генератор на междуфирме-
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ни задължения. Към края на 2009 г. неразплатените задължения на републиканския бюджет, 

общинските бюджети и държавните търговски структури (по договори за обществени поръчки, 

невъзстановен ДДС, европейски фондове и др.) са около 2 млрд. лв. Според анализа през настоящата 

година е продължил значителният спад на икономиката. Особено тежко е засегнато промишленото 

производство. В сравнение с деветмесечието на 2008 г. промишленото производство е по-малко с 

18%, а строителното - с 10.5%. „Икономическата среда е твърде неблагоприятна вследствие и на 

рязкото увеличаване на цената на банковото кредитиране. Повишиха се средните нива на лихвените 

проценти по кредитите до 11.2%. Допълнително към тази цена следва да се добавят около 3% за 

разходи за гаранции, застраховки, такси за разглеждане и обслужване и други", коментира Божидар 

Данев. През деветмесечието на 2009 г. банките са отпуснали на нефинансовите предприятия 2.431 

млрд. лв. През същия период на 2008 г. кредитите са били 4 млрд. лв., т.е. има намаление с 1.6 млрд. 

лв., или с 40%. За периода лошите кредити са нараснали от 2.3% на 6%, преструктурираните кредити 

са достигнали 11%, а необслужваните лизингови договори -13%. От Българската стопанска камара 

считат, че държавата трябва да започне да гарантира депозити до 100 хил. лв. с годишна банкова 

лихва под 5%, за да помогне на бизнеса. Друго важно предложение на камарата е да се ускорят 

приватизационните процедури за набиране на финансов ресурс за ликвидиране задълженията на 

републиканския и общинските бюджети към бизнеса и за подпомагане на платежния баланс.  

***  

Текст под снимка: Председателят на стопанската камара Божидар Данев (вляво) и заместникът 

му Камен Колев отчетоха резултатите от анализа. 

 

Медия: LEV.BG 

Заглавие: Дянков: Не съм политик и не смятам да бъда  
(Интервю с вицепремиера и министър на финансите Симеон Дянков в предаването „Годината" на 

Дарик. СЪС СЪКРАЩЕНИЯ) 

…… 

- Колко дължи българската държава на нейните предприятия?  

- Много по-малко, отколкото са парите, които се чуват от строители и т.н. Българската държава 

дължи, ние. . . както знаете, от една седмица съм поръчал да има комисия в Министерство на 

финансите, което работи за три седмици, до началото на януари това трябва да е готово, по начина, по 

който са първоначалните данни, за мен става въпрос на между 500 милиона и 700 милиона, не са 

такива фрапиращи суми, както говори опозицията.  

- Защото Българската стопанска камара говори изобщо за задлъжнялост на българските предприятия, 

помежду им, 160 милиарда лева, което преведено в процент от брутния вътрешен продукт е 250 

процента, т.е. България две години и половина само за вътрешните си дългове да работи, няма да 

може да ги върне.  

- Просто не са такива цифрите, не знам откъде са ги взели тези цифри, но просто не са такива 

цифрите. Като се вземат всичките. . . това е. . . аз, това, за което говорих, е задлъжнялост, която 

държавата във всичките огромни договори, които предишното правителство е сключвало, сключвало, 

а е нямало бюджет, ние сега трябва да намерим тези пари, за да се разплатим и вече намираме пари, и 

вече се разплащаме ударно този месец, януари, февруари.  

- Откъде ги намирате, защото едно от предположенията е, че всъщност ще ги вадите от фискалния 

резерв, така поне ви цитират вие да сте казал?  

- Това беше не напълно точен цитат. Значи, за месец януари, месец януари се надяваме, така, ударно 

да можем да правим разплащания, вече като сме проверили, това е идеята на този комисия, която сега 

работи, моят зам.-министър Влади Горанов й е председател, да сме убедени, че всичките договори, по 

които ще плащаме, са добре фактурирани и всъщност пътищата, сградите и т.н., са наистина 

направени. Защото намираме доста договори, което те са ги фактурирали, дали са ми ги, а като 

проверим къде е пътят, или го няма, или е наполовина направен. Този тип неща ние няма да плащаме 

и затова. . .  

- Колко е този тип неща от общото, примерно казвате половин милиард или 700 милиона дългове? 

Какъв е мащабът на лъгането, според вас?  

- На неточността, така да кажем. Бих казал, че е поне 25 процента от това, което досега. . . понеже 

първата седмица работим, още две седмици. . .  

…… 
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